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§ 1  
Val av justerare och tid för justering 
Vice ordföranden Mikael Erdefelt utsågs att tillsammans med 
ordföranden Helena Lanzer-Sillén justera dagens protokoll 
vilket ska ske fredagen den 29 januari. 
 
 § 2  
 Anmälan av föregående protokoll 

 
Anmäldes att protokoll 2015-12-08 justerats den 9 december. 

 
§ 3 
Anmälan av inkomna handlingar 
1. Vår synpunkt, medlemstidning för synskadade i 

Stockholms och Gotlands län, nr 8/2015 
2. BOSSE´s cirklar och teman, våren 2016 
3. Tellus och Tantos vårprogram 2016 
4. Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor, 

protokoll 2015-12-01 
 
§ 4 
Workshop om rådets roll och möjligheter till inflytande 
Linda Nordberg, demokratisamordnare, genomförde en workshop 
med rådet om dess roll och möjligheter till inflytande. 
 
En sammanställning av de synpunkter som framfördes kommer att 
delges rådet och återkoppling ges inför det fortsatta arbetet. 
 
 
Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2016-01-28, § 5-11 
 
§ 5 
Verksamhetsberättelse 2015 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2016-010-21. 
 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Kerstin Karlstedt informerade och rådet förklarade att man 
tagit del av ärendet. 
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§ 6 
Parkinvesteringar 2017-2019 
- ansökan om parkinvesteringsmedel 
Stadsdelsnämnderna har uppmanats att inkomma till 
trafikkontoret med önskemål om investeringar i parker 2017-
2019. Förvaltningen föreslår att nämnden ansöker om 
parkinvesteringsmedel för: 
1. Lerkrogsparken – skapa en central stadspark 
2. Apelsinen – upprustning av lekparken 
3. Herrbacken/Storhagen – upprustning av parken 
4. Långbroparken – upprustning av lekplatsen 
5. Bergtorpskärret – åtgärda översvämmad mark 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2016-01-11. 
 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Rådet har tagit del av ärendet och vill peka på att det är 
angeläget att planera för en god tillgänglighet för alla i 
samband med de investeringar som görs. Rådet önskar också 
en närmare samverkan med förvaltningen i frågor av det här 
slaget, med möjlighet att på ett tidigt skede framföra sina 
synpunkter. 
 
§ 7 
Förslag till parkeringsstrategi och plan för gatuparkering, 
remiss 
Förvaltningen är positiv till att trafikkontoret tagit fram de två 
dokumenten parkeringsstrategi och plan för gatuparkering. 
Framför allt uppskattar förvaltningen förslaget att införa 
avgifter på gatuparkering i delar av ytterstaden. Hittills har 
staden endast haft avgiftsbelagd gatuparkering i innerstaden. 
 
Förvaltningen anser att Solberga och Älvsjö centrum har så 
pass stora parkeringsproblem att de bör ingå bland de 
områden i ytterstaden som ska avgiftsbeläggas. Vidare har 
förvaltningen synpunkter på gränsdragningen för området 
och på ändrade parkeringsregler för rörelsehindrade. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2015-01-15. 
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Rådet för funktionshinderfrågor 
Rådet delar inte trafikkontorets och stadsdelsförvaltningens 
positiva synpunkter på den successivt ökade styrningen av 
trafiken med hjälp av bl.a. mera omfattande användning av 
parkeringsavgifter, vare sig inom Älvsjöområdet eller andra 
delar av staden. 
 
Stockholm har ambitionen att vara en stad med högsta 
tillgänglighet i Europa, vilket rådet hoppas staden även 
fortsättningsvis ska slå vakt om. Försämringar avseende 
parkeringstillstånden för rörelsehindrade skulle dock avsevärt 
minska den möjligheten. 
 
Rådet anser att parkeringstillstånden även fortsättningsvis ska 
vara avgiftsbefriade. All statistik visar att personer med 
funktionshinder i stor utsträckning hör till de med lägst 
inkomster, varför en sådan kostnad slår hårt på deras ofta 
mycket ansträngda ekonomi. Istället vore det önskvärt med 
fler avgiftsfria platser som markeras för funktionshindrade. 
Det är ofta mycket svårt att hitta en ledig parkeringsplats och 
för flertalet innehavare av parkeringstillstånd är det ytterst 
svårt, för att inte säja omöjligt, att gå en längre sträcka. 
 
Ett av argumenten för avgiftsbeläggning av 
parkeringstillståndet är att det fuskas mycket med tillstånden, 
som ska finnas synliga på bilens framruta. I syfte att minska 
fusket skulle det i villkoren för parkeringstillstånd kunna 
ingå, att dessa endast får användas av privatbilar, dvs. inte 
som nu att ett antal bilar med tydliga firmabeteckningar 
använder dessa kort och vars förare med all sannolikhet inte 
är funktionshindrad. 
 
Vill man minska bilanvändningen och förbättra 
tillgängligheten för funktionsnedsatta och äldre vore det 
angeläget att bl.a. bygga ut nätet av närtrafikbussar. På 
tunnelbanevagnarna borde det finnas möjlighet att trycka på 
en knapp vid dörren, såväl utifrån som inifrån för att förlänga 
tiden för dörrens öppethållande.  
 
Förslaget och yttrandet därutöver innehåller inte någon 
hållbar analys av vad inskränkningar m.m. vad avser 
parkeringar betyder för tillgängligheten för människor med 
funktionsnedsättningar. 
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Det är för oss i funktionshinderrådet uppenbart att förslaget 
kommer att minska tillgängligheten och kraftigt öka 
kostnaden för en av de ekonomiskt sett svagaste grupperna i 
samhället, de funktionshindrade.  
 
Vi hemställer att Älvsjö stadsdelsnämnd återremitterar 
ärendet till förvaltningen för förnyad handläggning. 
 
§ 8 
Stockholms miljöprogram 2016-2019, remiss 
Förslaget till nytt miljöprogram för Stockholm omfattar 
perioden 2016-2019. Jämfört med innevarande miljöprogram 
innehåller förslaget flera skärpningar av delmål i linje med 
kommunfullmäktiges budget 2015. Miljöprogrammets mål, 
delmål och indikatorer föreslås också tydligare integreras i 
stadens styrsystem. 
 
Förvaltningen är positiv till förslaget och anser att det är bra 
att programmet tydligare integreras i stadens budget. 
Förvaltningen lämnar i remissvaret synpunkter på några av 
målen och indikatorerna, såsom formuleringar, 
rapporteringsansvar och målnivåer. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2015-01-14. 
 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Rådet har tagit del av ärendet. 
 
§ 9 
Riktlinjer för hälso- och sjukvårdsdokumentation inom 
Stockholms stads särskilda boenden och 
dagverksamheter enligt SoL och LSS, remiss 
I januari 2015 infördes ett gemensamt fackspråk för hälso- 
och sjukvårdsdokumentation i Stockholms stad för 
verksamheter inom äldreomsorg och socialpsykiatri i egen 
regi och på entreprenad.  
I oktober 2015 infördes även det gemensamma fackspråket 
för hälso- och sjukvårdsdokumentation i verksamheter enligt 
LSS. 
 
Genom införandet av det gemensamma fackspråket uppstod 
behov av stadsgemensamma riktlinjer för hälso- och 
sjukvårdsdokumentation. Riktlinjerna är framtagna av en 
arbetsgrupp med representanter från äldreförvaltningen och 
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stadsdelsförvaltningarna. Riktlinjerna ersätter de tidigare 
lokala reglerna i stadsdelarna om hälso-och 
sjukvårdsdokumentation.  
 
Förvaltningen ser positivt på att riktlinjerna är 
stadsgemensamma och att de gäller för alla verksamheter 
inom äldreomsorg, socialpsykiatri och funktionsnedsatta i 
egen regi och på entreprenad. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2016-01-07. 
 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Rådet tycker det är en viktig fråga och skulle gärna vilja ha 
närmare information i ärendet av medicinskt ansvarig 
sjuksköterska. 
 
§ 10 
Plan för uppföljning inom omsorgen av 
funktionsnedsättning 2016, anmälningsärende 
Samtliga beslut, insatser och verksamheter följs kontinuerligt 
upp inom omsorgen av funktionsnedsatta. Uppföljningen av 
verksamheten inom omsorgen av funktionsnedsatta är en del i 
att kvalitetssäkra insatserna till den enskilde och säkerställa 
att stadsdelsförvaltningen har den enskildes fokus. Genom 
uppföljningen får förvaltningen och verksamheterna kunskap 
om utvecklingsområden, styrkor och svagheter för att styra 
mot arbetssätt och insatser som har hög kvalitet. 
 
I Stockholm stad har den enskilde rätten att själv välja 
utförare bland godkända leverantörer enligt Lagen om 
valfrihet (LOV). Alla som har ett biståndsbeslut kan välja 
kommunal eller privat utförare. 
Verksamhetsuppföljningen omfattar alla verksamheter som 
bedrivs i stadsdelsnämndens egen regi eller som entreprenad 
samt verksamheterna vid ett antal privata vård- och 
omsorgsboenden, hemtjänstenheter som har ramavtal med 
Stockholm stad samt hemtjänst i kommunal regi.  
 
För att säkerställa uppföljningen och ge stadsdelsnämnden en 
samlad bild har förvaltningen gjort en beskrivning av den 
uppföljning inom omsorgen av funktionsnedsatta som 
kommer att genomföras under 2016. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2016-01-02. 
 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Rådet har tagit del av ärendet. 
 
§ 11 
Redovisning av ej verkställda beslut till IVO, kvartal 4/ 
2015, anmälningsärende 
Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service 
till vissa funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje 
kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
de beslut om bistånd eller insats som inte har kunnat 
verkställas inom tre månader. Kommunen ska på 
motsvarande sätt rapportera om en insats har avbrutits och 
inte verkställts på nytt. 
 
För kvartal 4/ 2015 har förvaltningen rapporterat ett beslut 
inom äldreomsorgen som inte har verkställts inom tre 
månader och ett beslut inom LSS-området som rapporterats 
med avbrott i verkställigheten. Under kvartalet har två LSS-
ärenden rapporterats som verkställda. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2016-01-08. 
 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Rådet har tagit del av ärendet. Rådet tycker det skulle vara 
klargörande att få med en upplysning om varför den enskilde 
tackar nej till erbjudanden.   
 
§ 12 
Övriga frågor  
Rådets sammanträden 
Rådet diskuterade möjligheten att förlägga sina möten dagtid 
och kanske på annan veckodag än torsdag. Tills vidare 
fortsätter dock rådet att träffas de torsdagar som är 
inplanerade kl. 18.  
 
Funktionshinderombudsmannen Riita-Leena Karlsson är 
preliminärt inbokad att komma till sammanträdet den 22 
mars, kl. 18 och berätta om sitt arbete. 
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Funktionshinderinspektören har bett att få komma till rådets 
sammanträde den 12 maj för att berätta om den granskning 
som då gjorts i Älvsjö. Presidiet kommer preliminärt den 9 
juni.  
 
Kalendariet i övrigt tas upp igen vid nästa sammanträde.  
 
Skolskjuts för barn med funktionsnedsättning 
Margareta Åsén Johansson tog upp en fråga som gäller 
skolskjuts för barn med funktionsnedsättning. Avtalet har 
förlängts för Samtrans, trots att det inkommit många 
klagomål från föräldrar, skola mm. på utförandet.  
Margareta undrar om det även är skolbarn i Älvsjö som 
drabbats. 
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